
Voorzitter, geachte aanwezigen, 

 

Het Klimaat eist steeds indringender onze aandacht op. 

"Dit is een kunstwerk dat de klimaatverandering verbeeldt. Hier ziet u ieder jaar vanaf 1901 
weergegeven met een kleur. Blauw zijn koude jaren, rood zijn warme jaren. Met wat goede wil kun je 
zeggen dat er tot aan 1980 of zo niet zoveel aan de hand is. Het jaar 1963 springt eruit omdat het toen 
zeer koud was. Echter aan de rechterkant, dus na 1990 zien we bijna alleen nog maar rood. Hier is 
duidelijk iets dramatisch aan de hand, de temperatuur is geheel van slag. De tien warmste jaren ooit zijn 
allemaal na 2000 geweest. Misschien moeten we dit kunstwerk in het gemeentehuis ophangen als 
constante herinnering wat er aan de hand is." (klimaatstreepjescode Ed Hawkings, zie www climate lab 
book) 

De klimaatverandering schreeuwt om actie. Je kan er gemakkelijk van in een depressie schieten. Maar 
gelukkig hebben wij het Houtense Hogedrukgebied. Als ik lees over het  energieplan en de manier 
waarop dat in Houten is vormgegeven dan voel ik me trots en optimistisch. Trots omdat het gelukt is om 
met alle Houtense stakeholders een gedragen plan op te stellen. Er is het afgelopen jaar hard gewerkt 
om een ontwikkeling door te maken met als uitgangspunten: 
• Meeweten en meedenken met de Houtense samenleving 
• Meedoen en gefocust commitment door 16 partijen  
• Realiteitsbesef: we gaan doen, leren en beter doen en zetten hier een sterke structuur voor neer.  

Voorzitter, onze fractie kan zich vinden in het inzicht dat in het Houtense hogedrukgebied wordt 
gedeeld: alleen gaan we misschien sneller, maar alleen samen komen we echt verder. Door de 
krachten te bundelen ontstaat er nu uitzicht op een Houtens duurzaamheidscentrum. We zijn blij en 
optimistisch vanwege het draagvlak, de samenwerking en de kansen op versnelling in de komende jaren.  

Ik spreek bewust over versnelling. De opgave is reusachtig maar als je kijkt wat er in Houten nu al 
gebeurt dan zie ik een energierijke voorbeeldgemeente ontstaan. Een gemeente waarin de partners 
met elkaar in staat zijn om in krap 5 jaar tijd te verdubbelen in duurzame energieopwekking. We gaan 
van 10% op eigen bodem opgewekte energie nu naar zeker 20% duurzame energie in 2025. We hebben 
er vertrouwen in dat het met dit energieplan een prachtige basis wordt gelegd om te kunnen versnellen.  

Voorzitter, Als we kijken naar de opgave om in 2040 totaal energieneutraal te zijn, dan is het logisch dat 
we constateren dat er nog heel veel moet gebeuren. Als we echter kijken naar electriciteitsneutraliteit, 
dan kunnen we al in 2025 dicht bij onze doelstelling uitkomen. Houten kan met binnenkort twee 
windparken, enkele zonnevelden en met de uitrol van zon op grote daken in 2025 electriciteitsneutraal 
zijn (ik weet wel dat dit om het huidige verbruik gaat, maar het is toch een mooie mijlpaa). Houten als 
zelfvoorzienende gemeente in het gebruik en verbruik van elektriciteit. Wat ons betreft een prachtig 
tussendoel om de komende jaren met kracht na te jagen. Daarom geven we het aanjaagteam en de 
participerende energiepartijen graag de tip mee om een echte Houtense thermometer te lanceren 



waarop wordt aangegeven op hoeveel procent van de beschikbare daken al zonnepanelen liggen en 
hoeveel procent van onze electriciteitsbehoefte we al zelf opwekken.  
 
In alle plannen zitten veel bruikbare ideeën. Zeer positief is het opzetten van een energiefonds (precieze 
vorm nog in onderzoek). Het probleem met duurzame energie is vaak dat je eerst moet investeren om 
het geld later terug te verdienen, dus een of andere vorm van voorfinanciering is cruciaal, dus goed om 
dat uit te zoeken. We zien aan alles dat Houten zich voorbereidt op het moment dat er ook vanuit de 
landelijke overheid meer financiële middelen beschikbaar worden gesteld. Door nu al een goede 
structuur neer te zetten kunnen we burgers en bedrijven straks snel en efficiënt gaan bedienen.  

We zijn ook blij met de aandacht voor communicatie. Teveel mensen lijken zich nog steeds niet te 
realiseren dat Nederland inmiddels onbetwist op de laatste plaats staat in de EU op duurzame-
energiegebied. We zien in ons Houtense hogedrukgebied, dat dit niet zo hoeft te blijven. Daarom 
roepen wij allen op om ook thuis, op scholen en in bedrijven in gesprek te gaan over de mogelijkheden 
om bij te dragen aan de verlaging van het energieverbruik. We hebben alle initiatieven nodig: naast 
energieopwekking zeker ook woningisolatie en terugdringing van brandstofgebruik. Wat dat laatste 
betreft: wist u bijvoorbeeld dat 41% van alle Houtense energieverbruik opgaat aan autorijden?.  

Ook in dat opzicht hopen wij op een snelle electriciteitstransitie. Wij hopen dat we in 2025 tegen andere 
gemeenten kunnen zeggen: 

Inderdaad, hogedrukgebied Houten is fietsgemeente van Nederland. Wij wonen en werken 
elektriciteitsneutraal. Ons woningbezit heeft een hoge isolatiegraad  en we hebben het hoogste 
percentage elektrisch transport van alle Nederlandse gemeenten. Wat wij doen, kan ook in uw 
gemeente. Waar wacht u nog op?  

Ik eindig graag met een dank en waardering aan de wethouder en allen die het energieplan met 
vereende krachten hebben opgesteld. De klimaatdepressie trekt niet voorbij aan Houten maar ook wij 
kunnen ons deel doen, zeker als het komende jaar ook het actieplan circulaire economie en het 
klimaatadaptieplan worden gepresenteerd.  

Hartelijk dank voor de aandacht en GroenLinks wenst iedereen veel succes met de verwezenlijking van 
de zo belangrijke doelen.  


